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Vážení spoluobčané, 
na 16. zasedání Zastupitelstva obce Chotoviny, které se konalo
ve čtvrtek 9. 12. 2021, byl schválen rozpočet naší obce na rok 2022. 
Rozpočet OBCE CHOTOVINY na rok 2021 je koncipován jako 
rozpočet schodkový. Příjmy 38 801 000,– Kč (daňové příjmy
32 849 000,– Kč, nedaňové příjmy 5 213 100,– Kč, dotace na výkon 
státní správy 620 000,– Kč, kapitálové příjmy 118 900,– Kč).
Výdaje 40 619 903,– Kč (běžné výdaje 36 331 753,– Kč, kapitálové
výdaje 4 288 150,– Kč).
Schodek rozpočtu 1 818 903,– Kč a splátky úvěrů 1 261 097,– Kč 
(úvěr na přístavbu jedné třídy MŠ a úvěr na nákup pozemku pod 
fotbalovým hřištěm) budou hrazeny z výsledku hospodaření z před-
chozích let.

Rozpočet zahrnuje, kromě jiných,
financování těchto hlavních záměrů:

Mgr. Zdeněk Turek

Rekonstrukce 1. stupně ZŠ 
Chotoviny – 1. etapa, vnitřní prostory  
Obnova jižní větve vodovodu
v Sedlečku 
Obnova vodovodu a kanalizace
v ulici Lomená – 2. etapa  
Připojení vrtu HJ-12 na vodovod 
Chotoviny
Vylepšení a rozšíření dětských hřišť
Obnovení přístřešku u kulturního 
domu v Jeníčkově Lhotě 
Oprava studně v Moravči
Opravy místních komunikací 
(výběr opravovaných komunikací 
bude proveden v průběhu ledna 
2022 a je na ně vyčleněna částka
4 500 000,– Kč)
Příprava projektových dokumentací: 

– připojení vodovodu Chotoviny na 
   Jihočeskou vodárenskou soustavu
– víceúčelové hřiště v Chotovinách
– chodník v ulici Táborská
– obnova kanalizace v Jeníčkově
   Lhotě 
V průběhu roku mohou být některé 
další akce doplněny na základě vývo-
je příjmů a výdajů obecního rozpočtu.

Rozpočet na rok 2022 schválen.
Co obsahuje?

Budova 1. stupně ZŠ – vnitřní rekonstrukceBudova 1. stupně ZŠ – vnitřní rekonstrukceBudova 1. stupně ZŠ – vnitřní rekonstrukce

Sedlečko – obnova jižní větve vodovoduSedlečko – obnova jižní větve vodovoduSedlečko – obnova jižní větve vodovodu

Ulice Lomená – obnova kanalizace a vodovoduUlice Lomená – obnova kanalizace a vodovoduUlice Lomená – obnova kanalizace a vodovodu
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Ze zasedání zastupitelstva obce
Zápis a usnesení

1/2022

/pokračování na str. 3/

v zasedací místnosti Obecního úřadu Chotoviny

Poplatky se vybírají v hotovosti do pokladny na Obecním úřadě Chotoviny
v úředních hodinách

(PO 8:00 – 17:00 hod.; ST 8:00 – 17:00 hod.; PÁ 8.00 – 14.00 hod.)
nebo je můžete zaplatit bezhotovostně (jednou částkou dohromady) na účet obce

č. 156930562/0300 se správným VS. Variabilní symbol je důležitý pro správné
přiřazení platby a jednou přiřazený VS se nemění (vztahuje se vždy k dané nemovitosti).

VS Vám sdělíme na obecním úřadě nebo si ho můžete sestavit podle návodu
na webových stránkách Obce Chotoviny (záložka OBEC --- Poplatky, vodné, stočné).

POPLATKY V ROCE 2022

590,– Kč/rok

100,– Kč/rok

752,– Kč/rok

Poplatek za likvidaci odpadů   

Poplatek ze psů   

Stočné 

– za fyzickou osobu přihlášenou v obci
– nebo za nemovitost se sídlem v obci

– splatnost:  ročně do 31. 3. 2022 nebo  pololetně do 31. 3. 2022 a do 30. 9. 2022

– za každého psa, jehož držitel je přihlášen
v obci nebo má sídlo na území obce

– splatnost do 31. 3. 2022

(684,– Kč + 10% DPH)
– za fyzickou osobu,

která je přihlášena v obci
a celoročně bydlí v nemovitosti, která je připojena na kanalizační síť v obci

a zároveň i na vlastní zdroj vody (studna, vrt, nádrže)
– za fyzickou osobu, která není přihlášena v obci, ale celoročně bydlí v nemovitosti,

která je připojena na kanalizační síť v obci
a zároveň i na vlastní zdroj vody (studna, vrt, nádrže)

– nebo za nemovitost v obci (bez trvalého nebo celoročního pobytu),
která je připojena na   kanalizační síť v obci

a zároveň i na vlastní zdroj vody (studna, vrt, nádrže)
– splatnost do 30. 9. 2022

Občanům bydlícím v nemovitosti, kde jediným zdrojem vody je připojení
na obecní vodovod, je stočné fakturováno dle odebraného množství pitné vody

společně s fakturací vodného vždy jednou ročně.

z 16. zasedání konaného dne 9. prosince 2021 od 19:00 hodin

Přítomni: Mgr. Turek, p. Jordák,
Mgr. Bětíková, p. Pražák,
Mgr. Sochůrková, MgA. Volfová,
PaedDr. Němec, Ing. Novotná, p. Filip, 
MUDr. Horák, p. Moos, Ing. Junová,
Mgr. Mendel, p. Malenický, Ing. Bervida
Omluveni: ----
Návrh usnesení: MUDr. Horák, p. Pražák
Ověřovatelé: Mgr. Bětíková, Ing. Junová
Zapisovatel: Z. Sumerauerová

Program:
1. Kontrola usnesení z 15. zasedání z.o.
2. Rozpočtový výhled obce Chotoviny

na roky 2023 – 2024
3. Zprávy výborů zastupitelstva obce

– finanční a kontrolní výbor
4. Rozpočet obce Chotoviny na rok 2022
5. Žádosti o dotace na rok 2022

  6. Stanovení ceny pitné vody a stočného 
od 1. 1. 2022

  7. Strategický plán obce 2022 – 2028
  8. Pozemky
  9. Obecně závazná vyhláška obce Cho-

toviny o stanovení obecního systému 
odpadového hospodářství

10. Obecně závazná vyhláška obce Choto-
viny o místním poplatku za obecní 
systém odpadového hospodářství

11. Rozpočtové opatření schválené 
radou obce

12. Pověření rady obce k provádění rozpoč-
tových opatření v závěru roku 2021

13. Personální změna ve finančním 
výboru

14. Dohoda o provedení práce
MUDr. Jiří Horák

Jednání zahájil starosta Mgr. Turek. Přivítal 
přítomné a konstatoval, že zastupitelstvo 
bylo řádně svoláno a je usnášení schopné. 
Přítomna je nadpoloviční většina zastupi-
telů. Dále pan starosta seznámil přítomné 
s programem jednání a navrhl doplnit bod 
15 – Komplexní pozemkové úpravy k. ú. 
Broučkova Lhota – plán společných zaří-
zení.
Souhlasí 15, je proti 0, zdržel se 0.
Program byl schválen.
Pan starosta uvedl, že diskuse a hlasování 
budou probíhat ke každému bodu zvlášť.
Souhlasí 15, je proti 0, zdržel se 0.
Do návrhové komise pro 16. zasedání Za-
stupitelstva obce Chotoviny pan starosta 
navrhl MUDr. Horáka a p. Pražáka.
Souhlasí 13, je proti 0, zdržel se 2.
Návrhová komise byla schválena.
Ověřovatele zápisu pro 16. zasedání Zastu-
pitelstva obce Chotoviny pan starosta na-
vrhl Mgr. Bětíkovou a Ing. Junovou.
Souhlasí 13, je proti 0, zdržel se 2.
Ověřovatelé zápisu byli schváleni.

1. Kontrola usnesení z 15. zasedání – 
Zápis a usnesení z 15. zasedání byly ově-
řeny PaedDr. Jaroslavem Němcem a MgA. 
Volfovou a byly řádně zveřejněny na úřední 
desce. Nebyly k nim vzneseny námitky a jsou
proto považovány za schválené.
Kontrolu přijatých usnesení provedl pan sta-
rosta. Usnesení z 15. zasedání ZO se plní.
Dále byly podány tyto informace:
Obec podala odvolání proti rozhodnutí Kraj-
ského úřadu Jihočeského kraje, odboru život-
ního prostředí, dle kterého nemá být projekt
„Průmyslový park Chotoviny“ posuzován po-
dle zákona – nemá být provedena tzv. velká 
EIA (důslednější posouzení vlivu stavby na 
životní prostředí). Obec podala odvolání pro-
ti rozhodnutí Krajského úřadu Jihočeského 
kraje.
Rada obce projednala návrh vlastníků ne-
movitostí na Polánce, aby prádelna v jejich 
osadě byla zachována s tím, že bude de-
klarováno vlastnictví obce a pro každého 
vlastníka stavební parcely na Polánce zříze-
no, jako věcné břemeno, právo užívání této 
stavby. Toto právo by mělo zajišťovat ne-
možnost obce stavbu prodat. Odlišnost od 
jiných budov vidí vlastníci nemovitostí na 
Polánce v tom, že stavba byla vybudována 
vlastními silami a náklady občanů Polánky.  
Rada obce souhlasí se zachováním prádel-
ny, ale nesouhlasí se zřízením věcných bře-
men. Podobné nároky by mohli vznikat i u 
dalších budov v obci.
Paní V. K. uvedla, že jde o kulturní dědictví 
obce a existují doklady o vlastnictví býva-
lých občanů. Jde o zcela jiný „případ“ než   
u ostatních budov. Starosta uvedl, že další 
jednání o prádelně bude příští týden. Je tře-
ba najít řešení, které umožní obnovu této 
budovy.
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STŘÍPKY Z OBCE

Mgr. Zdeněk Turek, starosta obce

1/2022

/pokračování na str. 4/

  Obec podala žádost o poskytnutí dotace v rámci 
Programu obnovy venkova Jihočeského kraje v ro-
ce 2022 na akci „Obnova vodovodu Sedlečko“. Po-
čítáme s dotací do 300 000,– Kč. 

   Obec požádala Jihočeský kraj o dotaci na obnovu 
vodovodu v ulici Lomená. Požadovaná výše dotace 
830 000,– Kč by měla uhradit 70% nákladů.  

   Obec požádala Ministerstvo pro místní rozvoj ČR  
o dotaci na akci „Rekonstrukce 1. st. ZŠ – 1. etapa”. 
Požadovaná dotace 5 687 500,– Kč by měla uhradit 
80% nákladů.

V prosinci jsme zpevnili plochy pod kontejnery na tříděný odpad v Červeném Záhoří a na Polánce.

   Obec požádala Jihočeský kraj o dotaci na obnovu 
kanalizace v ulici Lomená. Požadovaná výše dota-
ce 1 410 000,– Kč by měla uhradit 70% nákladů.

  Rada obce rozhodla o zrušení tradičního PLESU 
OBCE CHOTOVINY. Ten se měl uskutečnit 12. února. 
Důvodem zrušení je nepříznivá epidemiologická si-
tuace a její očekávaný negativní vývoj. 

   Zastupitelstvem schválený strategický plán obce 
Chotoviny na období let 2022- 2028 je zveřejněn na 
webových stránkách obce.   

Dále pan starosta informoval o připravova-
ném záměru soukromých investorů vybu-
dovat v lokalitě Červené Záhoří stavební
parcely včetně inženýrských sítí a komunika-
cí. Jde o lokalitu tvořenou pozemky č. 102/1,
835, 132/59, 102/18 a 102/3. Obci byla na-
bídnuta k odkupu část pozemku 102/18 v k.ú.

2Červené Záhoří o výměře 1.000 – 1.800 m . 
Rada obce vyjádřila zájem o tento pozemek.
Obecní noviny nebyly z důvodu nemoci za-
tím vydány, občané je obdrží do schránek
v týdnu od 13. 12. 2021.
Usnesení č. 210/2021/Z16
Zastupitelstvo obce bere na vědomí Zápis a 
usnesení z 15. zasedání zastupitelstva obce 
ze dne 9. 9. 2021.
Hlasování: Souhlasí 15, je proti 0, zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.
2. Rozpočtový výhled obce Chotoviny
na roky 2023 - 2024 – střednědobý roz-
počtový výhled obce Chotoviny na rok 2023 
a rok 2024 byl zpracován na základě nove-
ly zákona č. 557/2004 Sb. a zákona č. 250/ 
2000 Sb.
Usnesení č. 211/2020/Z16
Zastupitelstvo obce ruší usnesení č. 146/
2020/Z12, kterým byl schválen střednědo-
bý rozpočtový výhled obce Chotoviny na
rok 2022 a 2023.
Hlasování: Souhlasí 14 je proti 0, zdržel se 1.
Usnesení bylo přijato.
Usnesení č. 212/2021/Z16
Zastupitelstvo obce schvaluje střednědobý 
rozpočtový výhled obce Chotoviny na rok 
2023 a rok 2024 dle předloženého návrhu.
Hlasování: Souhlasí 14, je proti 0,  zdržel se 1.
Usnesení bylo přijato.

3. Zprávy výborů zastupitelstva obce –  
finančního a kontrolního (jsou nedílnou
součástí materiálů).
Finanční výbor nemá žádné připomínky k 
návrhu rozpočtu obce na rok 2022.
Diskuze byla vedena s členy kontrolního 
výboru týkající se kontroly zakázky – „Za-
teplení multifunkčního domu“, ke kterému 
vznesl kontrolní výbor výhrady. Zastupitelé 
pověřili pana starostu, aby sjednal schůzku 
vedení obce a kontrolního výboru k pro-
jednání tohoto zápisu.
Usnesení č. 213/2021/Z16
Zastupitelstvo obce bere na vědomí Zápis
z jednání finančního výboru ze dne 15. 11.
2021.
Hlasování: Souhlasí 15 je proti 0, zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.
Usnesení č. 214/2021/Z16
Zastupitelstvo obce bere na vědomí Zápis z 
jednání kontrolního výboru ze dne 16. 11.
2021 a pověřuje finanční výbor kontrolou 
dle bodu 3 tohoto zápisu.
Hlasování: Souhlasí 15 je proti 0, zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.
Usnesení č. 215/2021/Z16
Zastupitelstvo obce bere na vědomí Zápis ze 
zasedání kontrolního výboru ze dne 29. 11.
2021 a pověřuje pana starostu, aby sjednal 
schůzku vedení obce s kontrolním výborem
k projednání zápisu.
Hlasování: Souhlasí 12, je proti 0, zdržel se 3
Usnesení bylo přijato.
4. Rozpočet obce Chotoviny na rok 2022
– rozpočet obce je koncipován jako schod-
kový, je navržen a bude i schvalován v pa-
ragrafovém znění. Schodek a splátky úvěrů 

budou kryty z výsledku hospodaření z před-
chozích let. Zastupitelé obdrželi návrh roz-
počtu na rok 2022 v paragrafovém znění a 
výkaz Fin 2-12 M k 31. 10. 2021. Příjmy ve výši
38.801.000 Kč, výdaje ve výši 40.619.903 Kč,
schodek rozpočtu 1.818.903 Kč, splátky 
úvěrů v roce 2022 1.261.097 Kč. Návrh roz-
počtu obce Chotoviny na rok 2022 byl pro-
jednán finančním výborem, který ho dopo-
ručil ke schválení. Návrh rozpočtu byl řádně
zveřejněn na úředních deskách obecního
úřadu.
Usnesení č. 216/2021/Z16
Zastupitelstvo obce Chotoviny schvaluje schod-
kový rozpočet obce Chotoviny na rok 2022. 
Příjmy ve výši 38.801.000 Kč, výdaje ve vý-
ši 40.619.903 Kč, rozpočtové saldo příjmů 
a výdajů je – 1.818.903 Kč.
Rozpočet je schválen v paragrafovém znění 
jako schodkový ve výši 1.818.903 Kč. Scho-
dek je kryt zapojením výsledku hospodaření 
ve výši 1.818.903 Kč a částka 1.261.097 Kč 
představuje zvýšené zapojení výsledku hos-
podaření z minulých let na zajištění splátek 
úvěru v roce 2022. To znamená, že splátky 
úvěru přijatého v předchozích letech budou 
hrazeny také z výsledku hospodaření před-
chozích let.
Součástí schváleného rozpočtu na rok 
2022 jsou příjmy sociálního fondu ve výši 
80.000 Kč a výdaje sociálního fondu ve výši 
80.000 Kč označené odděleně číslem orga-
nizace 10. Sestavení rozpočtu vychází z příj-
mů a výdajů výkazu Fin 2-12 M k 31. 10. 
2021, který je součástí návrhu rozpočtu 
na rok 2022.
Hlasování: Souhlasí 14 je proti 0, zdržel se 1
Usnesení bylo přijato.
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/dokončení na str. 5/

/pokračování ze str. 3/

5.  Žádosti o dotace  – Rada obce doporučuje 
na rok 2022 podat žádost o dotaci z Programu 
obnovy venkova Jihočeského kraje:
Opatření 1 – „Obnova vodovodu Sedlečko, II. eta-
pa“ – předpokládané náklady 1.364.980,17 Kč
bez DPH, dotace max. 60%, max. 300.000 Kč. 
Jedná se o obnovu jižní větve vodovodu, který
je ve velmi špatném technickém stavu.
Usnesení č. 217/2021/Z16
Zastupitelstvo obce Chotoviny schvaluje po-
dat žádost o dotaci na rok 2022 z Programu 
obnovy venkova na akci: Obnova vodovodu 
Sedlečko, II. etapa.
Hlasování: Souhlasí 15, je proti 0, zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.
– Rada obce doporučuje na rok 2022 podat 
žádost o dotaci z podprogramu Podpora 
obnovy a rozvoje venkova ministerstva pro 
místní rozvoj:
Dotační titul 117D8210E Rekonstrukce a pře-
stavba veřejných budov – „Rekonstrukce bu-
dovy I. stupně ZŠ Chotoviny, I. etapa“ – před-
pokládané náklady 4.500.000 Kč bez DPH, 
dotace max. 80%.
Usnesení č. 218/2021/Z16 
Zastupitelstvo obce Chotoviny schvaluje po-
dat žádost o dotaci na rok 2022 z podpro-
gramu Podpora obnovy a rozvoje venkova 
ministerstva pro místní rozvoj, dotační titul 
117D8210E na akci: „Rekonstrukce budovy
I. stupně ZŠ Chotoviny. I. etapa“.
Hlasování: Souhlasí 15, je proti 0, zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.
– Rada obce doporučuje na rok 2022 podat 
žádost o dotaci z podprogramu Podpora vý-
stavby a obnovy vodohospodářské infrastruk-
tury Jihočeského kraje:
Opatření 1 – „Obnova kanalizace Lomená, II. eta-
pa“ – předpokládané náklady 2.063.625,50 Kč
bez DPH, dotace max. 70%.
Opatření 2 – „ Obnova vodovodu Lomená, II. eta-
pa“ předpokládané náklady 1.268.390,90 Kč 
bez DPH, dotace max. 70%.
Usnesení č. 219/2021/Z16 
Zastupitelstvo obce Chotoviny schvaluje po-
dat žádost o dotaci na rok 2022 z podpro-
gramu Podpora výstavby a obnovy vodohos-
podářské infrastruktury Jihočeského kraje, 
Opatření 1 na akci „Obnova kanalizace Lome-
ná, II. etapa“.
Souhlasí 15, je proti 0, zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.
Usnesení č. 220/2021/Z16
Zastupitelstvo obce Chotoviny schvaluje po-
dat žádost o dotaci na rok 2022 z podpro-
gramu Podpora výstavby a obnovy vodohos-
podářské infrastruktury Jihočeského kraje, 
Opatření 2 na akci „Obnova vodovodu Lome-
ná, II. etapa“.
Souhlasí 15, je proti 0, zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.
6. Stanovení ceny pitné vody a stočného od 
1. 1. 2022 – z důvodu potřeby stanovení ceny 
vodného a stočného pro následující období 
01/2022 – 12/2022 předkládáme kalkulaci cen
pro vodné a stočné. Cena byla stanovena zej-
ména z těchto ukazatelů: nákladů na výrobu a 
distribuci vody v roce 2021, nákladů na odvod 
odpadních vod v roce 2021, udržovacích pra-
cí (obnovující opravy) v roce 2021, plánu ob-

novy pro rok 2022 a předpokladu fakturované 
srážkové vody v roce 2022.
Na základě provedeného výpočtu se zahrnu-
tím výše zmíněných výdajů, kdy se celková 

3cena vody vyšplhala na 98 Kč/m  a stočného 
3na 43 Kč/m , doporučujeme zvýšit cenu vod-

3ného o 5 Kč na 49 Kč/m  + DPH a cenu stoč-
3ného o 2 Kč na 19 Kč/m  + DPH.

Nárůst ceny vody a stočného představuje 10%
nárůstu celkových výdajů za vodné a stočné. 
V případě 4 členné rodiny se tak bude jednat 
zhruba o 792 Kč ročně (při normované spo-

3třebě 36 m /osoba/rok) na vodném a 317 Kč 
na stočném. Pro samostatně žijící osobu to 
pak bude nárůst o cca 198 Kč/rok na vodném 
a 79 Kč/rok na stočném. 
Poslední zvýšení ceny vodného a stočného pro-
běhlo v září 2020, kdy se cena vody zvýšila

3z 42 Kč na 44 Kč/m  a stočného ze 16 Kč na
317 Kč/m .

Usnesení č. 221/2021/Z16
Zastupitelstvo Obce Chotoviny schvaluje od 

31. 1. 2022 cenu pitné vody na 49 Kč/m  + DPH
3a cenu stočného na 19 Kč/m  + DPH.

Souhlasí 15, je proti 0, zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.
7. Strategický plán obce 2022 - 2028 – sta-
rosta obce nejprve vyhodnotil strategický 
plán na roky 2014 - 2020, 2021. Podkladem 
pro vznik strategického plánu 2014 - 2020 bylo
jednání s obyvateli obce a vyplnění dotazníků 
(schůzky se tehdy zúčastnilo jen 13 obyvatel). 
Cíle strategického plánu 2014-2021 se poda-
řilo plnit zejména v oblasti zlepšení infrastruk-
tury, občanské vybavenosti a vzniku pracov-
ních míst.
Strategický plán 2022 - 2028 byl vypracován 
na základě dotazníkového šetření. Dotazníky 
byly distribuovány prostřednictvím zastupite-
lů obce a zástupců místních částí, tedy lidí, 
kteří v obci žijí a mají přehled o potřebách na-
ší obce. Celkem bylo vyhodnoceno 69 dotaz-
níků.
Návrh strategického plánu byl pak projednán 
v radě obce, doplněn a schválen. Dne 15. 11. 
2021 byl zaslán zastupitelům a zveřejněn na 
webových stránkách obce.
K návrhu byly vzneseny připomínky od paní
H. J. a paní E. V. – nedostatečné projednání, 
není zmínka o zlepšení veřejného prostoru, 
zvýšení komunikace s občany…
I na základě těchto připomínek navrhl starosta 
tuto úpravu:
– na straně 43, tab. Vyjádření spokojenosti 
respondentů s řešením tématu upravit šest 
řádků – částečná spokojenost tak, aby součet 
odpovědí byl roven 100% .
Strategický cíl č. 1 – SO (strategické opatření) 
1.5 nově zní – Rozšíření dětských koutků, tě-
locvičných plácků a vytváření vycházkových 
okruhů.
Strategický cíl č. 2 – odstranit větu……, která 
budou naplňována realizací projektu, jak jsou
uvedeny v Zásobníků projektů.
Strategický cíl č. 3 – obdobně jako u strate-
gického cíle č. 2.
Strategický cíl č. 4.
SO 4.4 nově zní – Intenzifikace ČOV a zvýšení 
podílu domácností napojených na ČOV.
SO 4.5 nově zní – Zvyšovat kvalitu veřejného 
prostoru.

Nově zařadit SO 4.8 - Zvýšit informovanost a 
komunikaci s občany (více informačních 
kanálů) 
Příloha 2.
Plánované projekty rozšířit o projekty:
Chodník v ulici Táborská 
Vycházkové okruhy Chotoviny a okolí
Úprava středu obce Jeníčkova Lhota
Úprava středu obce Chotoviny
Obnova obecního rozhlasu
Usnesení č. 222/2021/Z16 
Návrh usnesení MgA. Volfové.
Navrhuji odložit schválení strategického plá-
nu a sejít se na konkrétní jednání.
Souhlasí 2, je proti 11 zdržel se 2.
Usnesení nebylo přijato.
Usnesení č. 223/2021/Z16
Zastupitelstvo Obce Chotoviny schvaluje
strategický plán obce Chotoviny 2022 – 2028 
s návrhem změn pana starosty.
Souhlasí 13, je proti 2,  zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.

8. Pozemky 
– Žádost o bezúplatný převod pozemku parc. 
č. 228/7 v k.ú. Liderovice. 
Obec Chotoviny vlastní v osadě Liderovice na 
návsi místní komunikaci označenou jako MK 
2c. Část této komunikace je na pozemku parc. 
č. 228/7 k. ú. Liderovice ostatní plocha, ostat-
ní komunikace, který je ve vlastnictví České 
republiky s příslušností hospodařit Úřadu pro 
zastupování státu ve věcech majetkových. Ten-
to pozemek byl Úřadem pro zastupování státu 
nabídnut obci k bezúplatnému převodu, pro 
uskutečnění převodu je nutné odsouhlasení 
žádosti i vlastního převodu zastupitelstvem
obce.
Usnesení č. 224/2021/Z16
Zastupitelstvo Obce Chotoviny projednalo a 
schválilo žádost o bezúplatný převod a sou-
časně i samotný bezúplatný převod pozemku 
par. č. 228/7, druh pozemku: ostatní plocha, 
způsob využití: ostatní komunikace, v k. ú. Li-
derovice z vlastnictví České republiky, přísluš-
ností hospodařit Úřadu pro zastupování stá-
tu ve věcech majetkových do vlastnictví obce
Chotoviny.
Souhlasí 15, je proti 0,  zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.
– Záměr prodeje části pozemku
parc. č. 728/ 13 k.ú. Jeníčkova Lhota.
Pan B. W. a paní a A. W., zastoupeni na základě 
plné moci paní I. W., podali žádost o odkup čás-

2ti pozemku parc. č. 728/13 o ploše cca 161 m  
k. ú. Jeníčkova Lhota, kterou dlouhodobě vy-
užívají a kterou mají připlocenu ke svým po-
zemkům parc. č. 47/1 a 47/3. Rada obce na 
svém zasedání dne 23. 9. 2021 pod č. 630/ 
2021 záměr prodeje schválila a na základě 
zpracovaného znaleckého posudku doporuču-

2je prodat pozemek za cenu 400 Kč za m  tedy 
celkem 64.400 Kč.
Usnesení č. 225/2021/Z16
Zastupitelstvo obce Chotoviny schvaluje zá-
měr prodeje pozemku parc. č. 728/13 k. ú. 

2Jeníčkova Lhota o celkové ploše 161 m  za 
2cenu 400 Kč/m , celkem za 64.400 Kč.

Souhlasí 14, je proti 0,  zdržel se 1.
Usnesení bylo přijato.
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– Směna pozemků parc. č. 101/12 a 101/11 
k. ú. Chotoviny. 
Pan K. P. podal dne 11. 5. 2021 návrh na smě-
nu části svého pozemku parc. č. 101/12 za část
pozemku parc. č. 101/11 ve vlastnictví obce.
Pozemek pana K. P. sousedí s pozemkem na-
cházejícím se pod obecním úřadem, který je
v současné době využíván pro uskladnění ma-
teriálu. Směnou chce vlastník sousedního po-
zemku upravit stávající tvary pozemků a na-
rovnat jejich hranice. Rada obce na svém za-
sedání konaném dne 23. 9. 2021 usnesením 
č. 632/2021 směnu neschválila.
Usnesení č. 226/2021/Z16
Zastupitelstvo obce Chotoviny neschvaluje smě-
nu části pozemku parc. č. 101/12 za část po-
zemku 101/11 k. ú. Chotoviny.
Souhlasí 14, je proti 0,  zdržel se 1.
Usnesení bylo přijato.

9. Obecně závazná vyhláška obce Chotoviny 
o stanovení obecního systému odpadového 
hospodářství – z důvodu nového zákona č. 541/
2020 Sb., o odpadech, je nutné vydat novou 
OZV s účinností od 1. 1. 2022.
Na základě tohoto zákona musí svozová firma 
zcela novým způsobem vypočítávat obcím ná-
klady, což zásadně ovlivní cenu svozu směs-
ného odpadu pro právnické osoby a podni-
kající fyzické osoby. Tato cena již nebude pro 
dané subjekty výhodnější. Proto návrh vyhláš-
ky již neobsahuje zprostředkování likvidace 
směsného odpadu od podnikatelů. Obecně 
závazná vyhláška obce Chotoviny o stanovení 
obecního systému odpadového hospodářství
je nedílnou součástí materiálů. 
Usnesení č. 227/2021/Z16
Zastupitelstvo obce Chotoviny schvaluje Obec-
ně závaznou vyhlášku obce Chotoviny č. 1/ 
2021 o stanovení obecního systému odpado-
vého hospodářství.
Hlasování: Souhlasí 15 je proti 0, zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.

10. Obecně závazná vyhláška obce Choto-
viny o místním poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství – z důvodu nove-
lizace zákona č. 565/1990 Sb., o místních po-
platcích je nutné vydat novou obecně závaz-
nou vyhlášku obce. Novelizace výše zmíně-
ného zákona mění především některé pojmy, 
okruhy poplatníků, osvobození a úlevy a další 
záležitosti, které souvisejí s novými zákony
o odpadech a výrobcích s ukončením život-
ností.
Usnesení č. 228/2021/Z16
Zastupitelstvo obce Chotoviny schvaluje Obec-
ně závaznou vyhlášku obce Chotoviny č. 2/ 
2021 o místním poplatku za obecní systém
odpadového hospodářství.
Hlasování: Souhlasí 15 je proti 0, zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.

11. Rozpočtová opatření schválená radou 
obce – rozpočtová opatření č. 9/2021, č. 10/ 
2021, č. 11/2021, č. 12/2021, č. 13/2021, č. 14/
2021 a č. 15/2021 provedená radou obce jsou 
nedílnou součástí tohoto zápisu a usnesení.
Usnesení č. 229/2021/Z16
Zastupitelstvo obce bere na vědomí rozpočto-
vá opatření provedená radou obce č. 9/2021, 
č. 10/2021, č. 11/2021, č. 12/2021, č. 13/2021,
č. 14/2021 a č. 15/2021.
Hlasování: Souhlasí 15 je proti 0, zdržel se 0.
Usnesení bylo přijato.

12. Pověření rady obce k provedení rozpoč-
tových opatření v závěru roku 2021 – v zá-
věru roku může nastat situace, kdy bude ještě 
nutné zaplatit některé platby, které přesahují 
plánovaný rozpočet a zaúčtovat některé plat-
by na položky dle rozpočtové skladby, proto 
se navrhuje přijmout toto usnesení.
Usnesení č. 230/2021/Z16
Zastupitelstvo obce pro období od 10. 12. 2021
do 31. 12. 2021 pověřuje Radu obce Chotovi-
ny provedením rozpočtových změn nad rá-
mec pověření rady obce ze dne 22. 12. 2016, 
usnesení č. 180/2016/Z12.
Souhlasí 13, je proti 0,  zdržel se 2.
Usnesení bylo přijato.
13. Personální změna ve finančním výboru  
– paní Naďa Hrušková podala dne 22. 11. 2021 
žádost o uvolnění z členství finančního výboru
k 31. 12. 2021. Rada obce navrhuje od 1. 1. 
2022 jako nového člena finančního výboru
pana Václava Pražáka.
Usnesení č. 231/2021/Z16
Zastupitelstvo obce bere na vědomí odstou-
pení člena z finančního výboru paní Nadi 
Hruškové k 31. 12. 2021 a schvaluje od 1. 1. 
2022 pana Václava Pražáka členem finanční-
ho výboru.
Souhlasí 14, je proti 0, zdržel se 1.
Usnesení bylo přijato.  
14. Dohoda o provedení práce s MUDr. Horá-
kem – vzhledem ke skutečnosti, že MUDr. Jiří 

Horák je členem Rady obce Chotoviny, je nut-
né dle zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění 
pozdějších předpisů (dále také jako „zákon o 
obcích”) schválení Dohody o provedení práce 
mezi MUDr. Jiřím Horákem a obcí Chotoviny 
zastupitelstvem obce. Předmětem Dohody o pra-
covní činnosti je pohotovost v Jednotce sboru 
dobrovolných hasičů obce Chotoviny JPO III.
Usnesení č. 232/2021/Z16
Zastupitelstvo obce schvaluje Dohodu o prove-
dení práce mezi MUDr. Jiřím Horákem a obcí 
Chotoviny.
Souhlasí 14, je proti 0, zdržel se 1.
Usnesení bylo přijato.  
15. Komplexní pozemkové úpravy v k. ú. 
Broučkova Lhota - plán společných zařízení  
– zastupitelům byl zaslán návrh plánu společ-
ných zařízení v k. ú. Broučkově Lhotě, který
byl projednán a schválen voleným sborem
zástupců Broučkovy Lhoty dne 18. 8. 2021. 
Usnesení č. 233/2021/Z16
Zastupitelstvo obce schvaluje Komplexní po-
zemkové úpravy – plán společných zařízení
v k.ú. Broučkova Lhota bez připomínek.
Souhlasí 13, je proti 0, zdržel se 2.
Usnesení bylo přijato.
Různé – při konání zahrádkářských výstav žá-
dá paní V. K., aby bylo k zeleni v centru obce 
přistupováno systematicky a jednotně.
Skončeno v 21:35 hodin.

Zapsala: Zuzana Sumerauerová

Nejen chladničky
Nekompletnost se ale netýká jen chladniček. 
Nejčastěji se u ostatních spotřebičů setkává-
me s demontáží motorů, transformátorů, mě-
děných cívek nebo kabelů. Pro celý systém se 
jedná jednak o významné finanční ztráty, které 
měsíčně dosahují řádu milionů korun, ale pře-
devším o materiálové ztráty, které ohrožují do-
sažení zákonem stanovené hodnoty míry vy-
užití. Finanční ztráty pokrýváme vyšší odmě-
nou za zpracování, ale bohužel se promítají
i do výše odměn za sběr, které bychom mohli 
rozdělit mezi sběrná místa.

Jak zabránit rozebírání
Elektrowin nijak nelimituje množství přebíra-
ných nekompletních elektrozařízení. V situaci, 
kdy výkupny nesmějí vykupovat ani přebírat 
elektroodpady ani jejich části, víme, že by s od-
bytem nekompletních zařízení mohl nastat 
problém. O to více však usilujeme o nápravu
a chceme zajistit, aby elektrozařízení byla v co 
největší míře kompletní.
Proto chceme podpořit zájem o tuto proble-
matiku a podnítit snahu o zajištění nápravy. 
Jednou z možností je zvýšení zabezpečení sběr-
ných dvorů, zavedení evidence příjmu nekomp-
letních elektrozařízení, sledování jejich výsky-
tu, a v neposlední řadě také zamezení roze-
bírání spotřebičů přímo na sběrných místech.
Taková opatření mohou nekompletnosti za-
bránit, nebo ji alespoň omezit.

Co obsahuje kompletní 
elektrozařízení:
· hnací část (motor, kompresor, topné těleso, 
  indukční či mikrovlnný zdroj, apod.),
· hnanou část (např. převodovka, buben, 
  plotna, trouba, fritovací nádoba, čerpadlo, 
  chladicí okruh),
· nosnou konstrukci či plášť.

V rozvojových státech proces omezování škod-
livých látek postupuje pomaleji.
Podle posledních měření se nárůst koncen-
trace freonů ve stratosféře zastavil. Ozonová 
díra nad Antarktidou, která byla poprvé zazna-
menána v roce 1985 a o pět let později dosáh-
la svého dosavadního maxima 28,3 milionu 
kilometrů čtverečních, což je trojnásobek roz-
lohy Austrálie, se podle nejnovější studie ame-
rických klimatologů nezacelí dříve než v roce 
2068.
Výsledek patrně nebude záviset jen na úbytku 
freonů a dalších škodlivých látek ve stratosfé-
ře, ozonovou vrstvu mohou ovlivňovat také 
skleníkové plyny, které se v důsledku průmy-
slové lidské činnosti vyskytují v atmosféře v 
současných vysokých koncentracích a způso-
bují globální oteplování Země. Snížení emisí 
šesti skleníkových plynů si pro období 2008
– 2012 předsevzaly země, které v prosinci 1997
přijaly Kjótský protokol.
Konference v kanadském Montrealu konaná 
pod záštitou OSN představovala přelomový 
okamžik, kdy se různě vyspělé země domlu-
vily na společném postupu ve snaze ochránit 
zhoršující se životní prostředí. Protokol vstou-
pil v platnost 1. ledna 1989 poté, co 17 států 
odevzdalo ratifikační listiny.
Nedílnou součástí úmluvy se staly její čtyři zpřís-
ňující dodatky (londýnský, kodaňský, montreal-
ský a pekingský). Československo úmluvu
přijalo v roce 1990, Česká republika o tři roky 
později, doposud ji ratifikovalo 191 zemí. Na 
památku dne, kdy byl protokol schválen, vy-
hlásilo Valné shromáždění OSN 16. září Mezi-
národním dnem ochrany ozonové vrstvy.

Převzato z informačního zpravodaje
kolektivního systému ELEKTROWIN, a.s.

Problém jménem nekompletnost – 2. část

H. Heřmánková
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Prosinec ve školní družině

vychovatelé ŠD Martina Sochůrková

Prosinec je měsíc, na který se děti těší ze 
všech nejvíce. Ve škole bývá kratší, ale na 
události velmi bohatý.

Měsíc jsme zahájili výstavou zimních 
prací v místní knihovně. Kdo ještě neměl 
možnost vidět milé a nápadité práce dětí, 
můžete se přijít podívat až do konce února. 
Sněhu napadlo méně, než bychom si přáli, 
ale přesto jsme stihli zapřáhnout boby a vzít 
lopaty a užili jsme si trochu zimních rado-
vánek na kopci pod hřištěm.

Adventní čas jsme v družině vyplnili po-
vídáním o vánočních zvycích a tradicích, 
upekli jsme v každém oddělení cukroví.

V měsíci zkráceném
o vánoční prázdniny jsme

toho zvládli poměrně dost. S trochou nad-
sázky se říká, co se děti nenaučí do Vánoc, 
už se nestihne. A tak jsme všichni posbíra-
li své síly a naplno se věnovali výuce. Ne-
mohli jsme se nechat odradit řadou karan-
tén, pozitivními výsledky pravidelného anti-
genního testování, negativními zprávami či 
stále se měnícími pravidly a postupy. Někdy 
z toho šla hlava kolem dětem, někdy učite-
lům, ale zvládli jsme to. Není asi třeba na 
tomto místě dlouze popisovat, jak nároč-
ným obdobím si ve škole procházíme. Dů-
ležité je, že i v těchto dnech to nevzdáváme, 
žáci i učitelé se snaží co nejlépe pracovat
a užít si každé chvíle prožité ve škole. Vždyť
i právě to nás pandemie naučila.

Na začátku měsíce nás navštívil sv. Mi-
kuláš, nechyběli hrůzu nahánějící čerti ani 
krásní andělé. Procházeli celou školou, tu 

pochválili, jinde pomohli dobrou radou, ob-
čas však museli i lehce potrestat ty zlobi-
vější a neposlušnější žáky. Hříchů naše děti 
neměly příliš, mnohem více Mikuláš chválil 
a andělé odměňovali. Snad tomu bude tak
i příští rok, až k nám opět sv. Mikuláš se 
svou partou zavítá.

Poslední den školy v roce 2021, tedy ve 
středu 22. prosince, proběhly ve všech tří-
dách vánoční besídky plné koled a dárků. 
Někde se více zpívalo, jinde mlsalo, všude 
ale snad panovala radostná nálada, která
k vánočním svátkům patří. V těchto chvílích 
by nemělo jít o dárky samotné, ale chceme 
dětem ukázat, že vzájemné obdarování mů-
že mít více podob – vlídné slovo, úsměv,
podpora… V této souvislosti patří velké 
poděkování našim čtvrťákům. Již podruhé 
se žáci paní učitelky Vlaďky Martínkové
neobdarovávali pouze mezi sebou, ale opět 
se zapojili do celostátní sbírky a na konto 
Adventních koncertů České televize poslali 
5 047 Kč. 

V podvečer 22. prosince jsme se po roční 
odmlce mohli sejít u obecního stromečku. 
Chór účinkujících netvořili pouze aktivní čle-
nové školních pěveckých sborů, pomohli 
také kluci z 8. třídy, absolventky naší školy
a vlastně všichni, kdo v mrazivý večer přišli 
a společně vánoční koledy zpívali. Bylo to 
krásné vítání blížícího se času Vánoc.

Je před námi hektický leden. Čeká nás 
antigenní testování dvakrát týdně, uzavírání
známek, vysvědčení, ale také lyžařský kurz. 
Kéž bychom to všechno zvládli v klidu
a pohodě.

V úterý 14. prosince jsme si pak všichni 
společně zazpívali koledy a naladili se na 
vánoční čas. Během následujících dní do 
každého oddělení družiny zavítal Ježíšek a 
přinesl dětem krásné dárky. Nechybělo tak 
oblíbené lego, auta, panenky, zvířátka a
společenské hry. Chtěli bychom poděkovat 
všem maminkám a babičkám, které nám zpří-
jemnili vánoční odpoledne svým chutným
a krásně nazdobeným cukrovím.
Do nového roku bychom vám všem
chtěli popřát hodně zdraví,
štěstí a rodinné pohody.
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Představujeme vám
kroužek keramiky

Prosinec se v mateřské škole odehrává již tradičně ve znamení blížících se 
Vánoc. Učíme se zpívat koledy, povídáme si o vánočních zvycích a tradicích, 
zdobíme společně stromeček a rozbalujeme dárky, které do školky Ježíšek 
nosí s předstihem, aby si je všichni stihli užít ještě před prázdninami.

Jako každý rok jsme ovšem ve všech třídách mateřské školy zahájili pro-
sinec návštěvou Mikuláše. Přišel v doprovodu andělů a tlupy hrozivých čertů. 
Ve třídě Broučků dětem připomněl nejčastější prohřešky, se kterými se opa-
kovaně setkáváme – někdo se pere s kamarády, jiný se třeba nerad obléká, 
další neuklízí hračky. Děti slíbily, že se polepší, některé statečně, někdo se 
neubránil slzičkám. Paní učitelky dostaly pro jistotu čertovský proutek, kte-
rým se dají čerti zase přivolat. Když byla pekelná hrozba šťastně za námi, mohli 
jsme se začít těšit na dárečky.

Nadílka proběhla ve všech čtyřech třídách školky 14. prosince. Ve třídě 
Broučků kluky asi nejvíce nadchnul veliký zelený traktor s valníkem, holčičky 
se zase radovaly ze zámku pro princezny. 

A my přejeme i Vám, abyste se stejně upřímně radovali z dárků, které jste 
našli pod Vaším vánočním stromkem a abyste do dalšího roku vstoupili

s optimismem a vírou, že se všechno konečně vrátí do starých kolejí.

Kroužek keramiky je ideální volbou pro děti, 
které rády v mateřské škole tvoří. V jeho prů-
běhu se děti mají možnost seznámit s kera-
mickou hlínou a prací s ní. Při tvoření pou-
žívají nejen své ruce, ale i spoustu různých 
pomůcek např. váleček, vykrajovátka, razidla 
či sádrová tiskátka. Děti si tak rozvíjejí svou 
fantazii, trpělivost a jemnou motoriku. Hotové 
výrobky se poté musí vypálit v peci na pře-
depsanou teplotu a děti si následně vyzkouší 
práci s barvami a štětcem, tedy glazování.
V tomto adventním čase jsme se věnovali 
především výrobě vánočních dekorací, které 
pod vánočním stromkem udělají radost nejen 
rodičům. Irena, Jana a Lenka

Za třídu Broučků Adéla Drtinová, Jana Dvořáková a Veronika Němečková

Všem čtenářům Listů Chotovinska

přejeme, nechť je rok 2022 ve znamení pevného zdraví,

dobré nálady, vzájemného porozumění a nikdy nekončící naděje!

žáci a učitelé ZŠ a MŠ Chotoviny
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BLAHOPŘEJEME JUBILANTŮM
Svá významná životní jubilea oslavili nebo v nejbliž-
ších dnech oslaví tito naši občané:

Všem jubilantům přejeme do dalších let pevné
zdraví a mnoho spokojenosti a osobní pohody.

Žehrání na počasí slýcháme 
velmi často, ale skutečnost je 
opravdu taková, že počasí má 
své rozmary a hlavně mu ne-
jde poručit. Dosud mírná sou-
časná zima jistě také ještě mů-
že ukázat svoji sílu. Nebylo by 
to nic divného, vždyť – nahléd-
neme-li do statistik – bylo v mi-
nulém tisíciletí 293 roků, kdy  
u nás mrzlo, jen praštělo. Tedy 

60 let Růžena Lišková, Červené Záhoří
65 let Josef Skalák, Červené Záhoří
 Lenka Chrastilová, Chotoviny
 Zdeněk Lipš, Chotoviny
70 let Luboslav Procházka, Chotoviny
 Drahoslava Klejnová, Chotoviny
75 let Josef Filip, Červené Záhoří
80 let Bohuslava Bohuslávková, Chotoviny
 Josef Krejčí, Beranova Lhota
92 let Marie Křemenová, Vrážná

Jonáš Křemen

Matěj Tonder
Chotoviny

Sedlečko

Noví občánci

Povídání
o počasí

téměř každý třetí rok! Podle do-
chovaných zpráv v některých 
letech panovaly takové mrazy, 
že jindy plaché ptactvo lidem 
samo vlétalo do světnic a nene-
chalo se vyhnat, protože venku-
ku za letu padalo zmrzlé k ze-
mi. Také sněhu bývalo haba-
děj, rozhodně mnohem víc, než
jsme zvyklí v posledních dese-
tiletích.  

Překvapující je, že v témže 
období, tedy od roku 1000 do 
konce tisíciletí bylo 185 roků, 
kdy se nečekaně objevil mráz
i v plném létě.

Písmák V. Herold z Broučko-
vy Lhoty, jehož rod držel grunt 
na čísle 4 od roku 1785, více 
jak dvacet let pečlivě zazna-
menával počasí a z pohledu 
zemědělce pak vyhodnocoval 
každý rok. Díky tomu si dnes 
můžeme udělat obrázek, jaké 
bylo na Chotovinsku počasí
na přelomu století.

Skutečnou „boží metlou“, jak
se tehdy říkalo, byla četná sil-
ná krupobití. V letech 1881 a 
1891 tento krutý živel dokon-
ce řádil dvakrát a tak zničil ne-
jen obilí, ale i brambory. Zlá kru-
pobití uhodila i v letech 1883,
1887, 1898, 1900 a 1903.

Rok 1882 byl velice deštivý, 
stejně jako rok 1888, kdy řádi-
ly vytrvalé průtrže mračen. Prá-
vě tak jako v roce 1897, kdy sil-
né přívaly vody odplavily půdu. 

Naproti tomu v roce 1889 
bylo katastrofální sucho, což 
zapříčinilo naprostý nedosta-
tek krmiva pro dobytek a mi-
zernou úrodu. Stejně tomu 

bylo v letech 1892 a 1893, kdy 
úmorná letní parna a hrozné 
sucho postihly prakticky celou 
Evropu.

Je zajímavé, že ve sledova-
ném období 23 let pouze jed-
nou krutý mráz zničil kvetoucí 
obilí, a to 30. května 1884. Ná-
sledkem nepříznivé zimy v ro-
ce 1901 vyhynulo žito a pše-
nice. Vlivem počasí byla prů-
měrná sklizeň v letech 1885,
1886, 1890, 1899 a 1902. Pou-
ze v letech 1894, 1895 a 1896 
byla podle V. Herolda pohoda, 
která beze ztrát přinesla pěk-
nou úrodu. Jaroslav Wimmer

NOVÉ KNIHY
PRO DOSPĚLÉ

Marta Davouze – Vypadni z mýho 
života – autobiografický román 
vychází ze stejnojmenné novely, 
která byla vydána v roce 2004.
Ačkoli základní linie milostných 
vztahů a letitých manželských spo-
rů zůstala zachována, s odstupem
času má zcela jiné zabarvení a ne-
hraje nejdůležitější roli. Vlastní pří-
běh – místy smutný, místy humor-
ný – autorka proplétá příběhy lidí 
ze svého okolí, blízkých, i těch, 
kterým se v životě nebylo možné 
vyhnout. Kromě závěrečné kapi-
toly se děj románu odehrává v 
Praze. Začíná v padesátých letech 
a pokračuje autentickými zážitky 
z tísnivé doby normalizace. Ani 

Listopad 89 však autorce nepři-
nesl mnoho dobrého. Její manžel,
ředitel TV Nova, se pustil do spo-
ru s americkým magnátem Lau-
derem, a ona musela čelit vpá-
dům policistů a exekutorů jak do-
ma, tak v Bretani. Teprve odvaha 
v pozdním věku se rozvést a zno-
vu se ve Francii provdat přispěla
k naplnění jejích romantických 
snů o harmonickém manželství.
Štěpán Javůrek – Chaloupky
– kniha Chaloupky je románem
z prostředí (nejen) Krušných hor. 
Hlavními hrdiny příběhu jsou dva 
chlapci z českého vnitrozemí, kte-
ří se vinou okolností dostávají 
krátce po vzniku Československé 
republiky do pohraničí, takzvaných

Sudet. Kniha popisuje nejen je-
jich životy, ale i osudy jejich ro-
din ve vnitrozemí i pohraničí, sou-
sedské vztahy, lidskou zlobu, lás-
ku i přátelství.
Velká část děje knihy Chaloupky 
se odehrává v zaniklých obcích 
Chaloupky a Jelení v první polo-
vině 20. století. Poutavý příběh o 
obyvatelích tohoto kousku světa, 
na které dopadaly události obou 
světových válek a všeho, co se v 
této složité době u nás v pohra-
ničí dělo, vás vtáhne do nitra pří-
rody Krušných hor, kde žili lidé 
vždy těžký život. A přesto tento 
kousek země milovali.
Wilbur Smith & Chris Walking – 
Průtrž – sága dynastie Courtneyů,
kterou můžete znát z románů 
Wilbura Smithe pro dospělé, po-
kračuje!

Představitel nejmladší generace, 
čtrnáctiletý Jack, odlétá s rodiči 
do afrického Konga. Ti se zde ma-
jí zúčastnit konference o ochraně 
životního prostředí, zatímco Jack 
spolu se svými dvěma kamarády, 
Xanderem a Amelií, se vydává na 
safari pozorovat gorily. Poklidnou
prohlídku džungle však naruší po-
divní chlápci v maskáčích a se 
samopaly, a navíc po návratu naši 
hrdinové zjišťují, že Jackovi rodi-
če zmizeli. Ztratili se? Měli ne-
hodu? Byl to snad únos? Jack se 
pouští do složitého a dobrodruž-
ného pátrání, během něhož se do-
stane až do nebezpečného tanta-
lového dolu svého strýce. Podaří 
se mu rodiče nakonec najít? Vy-
dejte se s Jackem a jeho kama-
rády vstříc dobrodružství v srdci 
Afriky. Marie Knotková



Mobil: 608 333 205, e-mail: moosmarek@seznam.cz

MILIČÍNMILIČÍNMILIČÍN
Uhelné skladyUhelné skladyUhelné sklady

INFO + OBJEDNÁVKY NA TEL.: 606 159 166, 603 928 390 

SUCHÉ, KATROVANÉ

 

ČERNÉ UHLÍ, OŘECH 1, OŘECH 2, KOSTKA, KOKS

BRIKETY, ŠTĚRKY, PÍSEK - betonářský, omítkový

GARANCE

NEJNIŽŠÍCH

CEN !

 BEZ MOURU
Doprava ZDARMA  Halové uskladnění

  Rozvážíme každý den včetně sobot
Skládání dopravníkem až do sklepa 

 ! ! !

POKRÝVAČSKÉ, KLEMPÍŘSKÉ PRÁCE

PŮDNÍ VESTAVBY, SÁDROKARTONY, 

ZATEPLOVÁNÍ BUDOV

Stanislav Domkář, tel.: 724 982 909, e-mail: Sdomik2@seznam.cz

Prostřední 216, Červené Záhoří, 391 37 Chotoviny
www.stavby-domek.cz 

PORADENSTVÍ - ZAMĚŘENÍ - CENOVÉ NABÍDKY - NEZÁVAZNĚ - ZDARMA

Nemáte dostatečné finanční prostředky? Nově nabízíme možnost částečného profinancování !!!
 

Dále nabízíme:
- pronájem systémového fasádního lešení  (možno včetně montáže, demontáže)

- půjčovna  nářadí 

ZDE JE MÍSTO
PRO VAŠI

INFORMACE NA OBECNÍM ÚŘADĚ

TELEFON: 381 284 572

REKLAMUREKLAMUREKLAMU



České ZAHRADNÍ TRAKTORY,
výrobce Seco Jičín.

Více informací na tel.: 603 163 856,
381 284 209 prodejna, servis Vožická 255, Chotoviny
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Široká 159, 391 37 Chotoviny

Ing. Jiří Slepička

Beranova Lhota 10
391 37 Chotoviny

mobil: 606 744 745
e-mail: slepicka@zahradytabor.cz
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U Čápova dvora 2762, 390 05 Tábor

tel.: 733 747 944 • www.latop.cz

3D NÁVRHY3D NÁVRHY3D NÁVRHY KOUPELNYKOUPELNY
OBKLADYOBKLADY

DLAŽBYDLAŽBY

KOUPELNY
OBKLADY

DLAŽBY
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Družstvo B – KP I.
Jarní domácí utkání: 
14. 1.   pátek    18:00     Chotoviny B – TJ Sokol Písek A
  4. 2.   pátek    18:00     Chotoviny B – TJ Kunžak A

 Závěr podzimu pravidelných kuželkářských soutěží 2021 – 2022
Mistrovské soutěže podzimu jsou dohrány, v divizi to vypadá moc pěkně, tak jen pokračovat. V kraji jsme
sice opustili klidný střed tabulky, ale výkony nejsou úplně špatné, něco málo stále chybí ke spokojenosti.
Okres střídavě dobrý. Mládeži se dost daří v pohárových turnajích.

Družstvo A – Divize Jih
TJ Sokol Chotoviny – TJ tatran Lomnice n./L.  3318 – 3233 - 7 : 1

Dvořáková 563, Makovec 524, Bartoň 577,
Fořter 540, Hein 561, Hrstka 553.

Poslední domácí podzimní utkání. Nepříjemný soupeř tentokrát 
nepotvrdil svou pověst. Vyhráváme na první pohled suverénně, 
jen ze začátku to vypadalo všelijak. Ale silný střed a zkušený 
závěr patřil již nám. Poměrně vyrovnané všechny výkony, cel-
kově opět  přes 3300.
Tak tedy pro půlku soutěže vše. Zatím vše podle plánu, mrzí asi nej-
víc prohra v Pelhřimově, snad nic nebude chybět. Malinko těžší 
jarní los (7 x venku, 3 x doma), uvidíme jak se bude dařit. Jsme urči-
tě připraveni dobře a pokud forma vydrží, nemáme se čeho obávat. 

Tak držíme palce, Chotovinám na nové čtyřdráze bude III. kuželkář-
ská liga určitě slušet.

Jarní domácí utkání: 
11. 2.   pátek    18:00     Chotoviny A –TJ Spartak Pelhřimov

Tabulka družstev DIVIZE JIH

V zimní přestávce si áčko ještě stačilo střihnout Pohár ČKA.
Los nám vybral v základní části vzdálený Holýšov u Plzně. 

Venku vyhráváme     5 : 1
(Makovec 553, Hrstka 516, Bartoň 578, Hein 607 ), 

doma potvrzujeme postup dokonce kanárem     6 : 0 
(Bartoň 576, Hein 562, Makovec 532, Hrstka 555 ).
Počkáme si tedy na soupeře pro nadstavbové duely.

Už se těšíme…

   Družstvo D – Okresní přebor
TJ Sokol Chotoviny D – KK Loko  Tábor D 1580 – 1367 - 5 : 1

Vacko 421, Lišková 407, Nohejlová 373, Filip 376.

Domácí povinné body i když se nedaří.

KK Hilton C – TJ Sokol Chotoviny D  1546 – 1620 - 2 : 4
Lišková 356, Vacko 418, Filip 432, Martina Křemenová 414.

Sezimák velice nerad doma prohrává. Lucka překvapivě vyhrává 
se štěstím, naopak Míra a Miloš i přes dobrá čísla body pouští. 
Na závěr vše rozsekla Martina a z Hiltonu vezeme nečekaně body.

Jarní domácí utkání: 
12. 1.   středa    17:00      Chotoviny D – Soběslav B 
19. 1.   středa    17:00      Chotoviny D – Loko Tábor D
26. 1.   středa    17:00      Chotoviny D – KK Hilton C

PMN, ČPD,PJ
Pokračování turnajů mládeže, tentokrát v Praze na Žižkově, Kame-
nici a Blatné.
Kategorie mladší žáci/žákyně 10-12 let,
starší 13-14 let / Pohár mladých nadějí (PMN).  
Dorost (15-18 let) / Český poháru dorostu (ČPD).
Junioři / juniorky (19-23 let) / Pohár juniorů (PJ). 
PMN Praha Žižkov 60 hs: 
Mladší žákyně – Kamila Bartoňová 222 poražených kuželek. 
Mladší žáci – Daniel Klika 221, Vojtěch Vacko 189. 
Starší žáci – Matěj Poula 278, Vít Vacko 201, Filip Vylít 198. 
ČPD Kamenice nad Lipou 120 hs:
Josef Poula 497, Michal Pavlíček 490.
PJ Blatná 120 hs:
Martina Křemenová 524, Lenka Křemenová 473
Pavel Makovec 538, David Bartoň 505.
Následující turnaje 16. ledna  2022: 
PMN / Loko České Velenice, ČPD / Dačice , PJ / Brno.  
Popřejeme všem, ať se hodně daří a kuželky je stále baví.

Mistrovství oddílu TJ Sokol Chotoviny 2022
Ve zkrácené formě a při dodržení všech hygienických nařízení a do-
poručení jsme také odehráli tradiční zápolení konce roku o titul pře-
borníka oddílu Mistrovství jednotlivců pro rok 2022. Z časových 
důvodů se hrálo na jeden nához 120 hs, účast byla bohužel pozna-
menána současným stavem.
Celkovým vítězem se stal Zbyněk Hein pěkným výkonem 590 pora-
žených kuželek a získal tak titul Mistra oddílu pro rok 2022. V kate-
gorii mužů ho následoval Libor Hrstka - 548, třetí Jan Bartoň - 539. 
V ženách se nejvíce dařilo Aleně Makovcové - 542. Výborně zahrála 
v kategorii juniorek Lenka Křemenová ml., náhozem 583 si vytvo-
řila osobní maximum a Zbyňkovi pěkně zatopila. Ten však tlak ustál
a posledním hodem potvrdil první místo. V juniorech se umístil
David Bartoň - 534 před Pavlem Makovcem - 533. Seniory 60+ 
zachraňoval Míra Vacko výkonem 513 kuželek.
Mistrovství jednotlivců bude následně pokračovat
okresním a krajským kolem.
Místo a termín konání: 
Okres / mládež 6. 1. 2022 Chotoviny, juniorky, ženy a seniorky 60+ 
Chotoviny, muži a junioři Tábor, senioři 60+ Hilton Sezimovo Ústí.

Tak a to je pro podzimní část letošních soutěží, turnajů, pohárů
a mistrovství opravdu vše. Děkujeme za přízeň a někdy u nás na 

shledanou v lepších časech. Budeme se na vás těšit.

  1. TJ Sokol Chotoviny

  2. TJ Jiskra Nová Bystřice

  3. TJ Sokol Soběnov

  4. KK Jihlava B

  5. TJ Blatná

  6. TJ Spartak Pelhřimov

  7. TJ Tatran Lomnice nad Lužnicí

  8. TJ Nové Město na Moravě

  9. TJ Slovan Jindřichův Hradec

10. TJ Nová Včelnice

11. KK Lokomotiva  Tábor B
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Dušan Mendel 

Tentokrát svolil k rozhovoru 

muž, který v chotovinském

dresu začínal v devíti letech. 

Dnes je mu 64 a stále v oddíle 

působí! Začínal v žákovském

týmu, prošel dorostem, válel za

muže, staré pány, byl trenérem

a skoro 40 let dělá jednatele.

Oldřich ŠMEJKAL. Jak sám

říká, je taky zároveň spokojený 
důchodce.

     Jak jsi v Chotovinách
     začínal?
Pocházím z Vrážné a v naší ves-
ničce se od rána do večera mydlil 
na plácku fotbal. Tedy hlavně klu-
ci Křemenovi a my tři bráchové. 
Byl jsem nejmladší, a tak bylo jas-
né, že musím fotbal hrát taky.
Opravdový soutěžní fotbal jsem za-
čal hrát v devíti letech. V té době 
byl žákovský tým složený z kluků
od osmi, devíti let do čtrnácti.
Takže rozdíly ve vyspělosti byly
obrovské. Ale tak to tehdy bylo.
Vzpomínám, že začátky byly kruš-
né, víc jsme prohrávali, než vyhrá-
vali. 11:0 v Soběslavi, 8:0 v Bechy-
ni… ale nás to neodradilo, fotbal 
jsme měli rádi a byli jsme dobrá 
parta. Bylo to o dost jiné než dnes.
Jeli jsme třeba v 6 ráno, hrálo se
v 10 dopoledne a zpátky nám jel 
vlak až v 18 hodin. Výlet na celý 
den. 

     Pak jsi přešel do dorostu
     a výsledky se zlepšily?
Ano, bylo to o dost lepší, dokonce 
jsme hráli o postup z okresního 
přeboru do I.A třídy. Ale nějak to 
nakonec neklaplo. Hrál jsem sto-
pera, předstopera, někdy ve stře-
du zálohy, jestli si tedy dobře vzpo-
mínám. Moc gólů jsem nedával, 
od toho byli jiní borci jako třeba 
Honza Jinda nebo Pavel Kakos. 
Byli jsme dobrý tým, třeba ještě 
Pepa Kubec, Petr Švehla, Jirka 
Pěknic a další. Parta byla skvělá, 
tedy hlavně na hřišti, na pivo se 
moc nechodilo, přece jen se to 
docela hlídalo a mládeži do 18 let 
nikdo nechtěl alkohol dávat. Zažili 
jsme spoustu hezkých utkání i spo-
lečných chvil při cestách vlakem 
na zápasy.

FOTBALOVÉ VZPOMÍNKY: OLDŘICH ŠMEJKAL
     A pak jsi začal nastupovat
     za muže?
No, mužský tým si mě vytáhl už v 
16-ti letech, hrával jsem přáteláky 
a sbíral zkušenosti. Byl to rozdíl, 
jiný fotbal, ale naštěstí jsem hráče 
áčka znal, trénovali jsme společ-
ně muži a dorost. Strkali mě na 
stopera, předstopera. V 18-ti jsem
pak odehrál jaro s áčkem v I. B 
třídě a pak jsem odešel na vojnu. 
Narukoval jsem do Brna, měl 
jsem příslib, že zkusím I. A třídu 
v Dukle Brno. Ale pak mě převe-
leli do Čáslavi a s fotbalem byl na 
nějaký čas konec. Když jsem se 
vrátil domů do Chotovin, tak se 
hrál bohužel jen okres. První zá-
pas po návratu se mi ale povedl. 
Vyhráli jsme na Meteoru Tábor 
4:2 a dal jsem i gól.

     Dával jsi hodně gólů? Vzpo-
     mínáš na nějaký zajímavý? 
Žádný superstřelec jsem nebyl, 
ale něco mi tam občas padlo. Vzpo-
mínám třeba na zápas před voj-
nou, myslím že to bylo v Týně nad 
Vltavou. Vyhráli jsme 4:0 a dal 
jsem dva góly. První dorážka, ale 
ten druhý – zpoza vápna jsem se 
opřel do míče z prvního doteku
a rána jako z děla skončila v síti.

     Strávil jsi celou kariéru
     v Chotovinách?
Rok a půl jsem pomáhal Ratiboř-
ským Horám. Tehdy chtěly naho-
ru a vyhlédly si Petra Křemena. 
Tomu se ale nechtělo a já byl další 
posila na řadě. Bylo to, myslím, v 
roce 1983. Vykopali jsme postup 
ze 4. třídy, pak ze 3. třídy a pak už 
jsem se vrátil zase domů do Cho-
tovin. Kolik za mě tehdy Hory da-
ly? Myslím, že předseda Ratiboř-
ských Hor pan Hait zaplatil pár 
velkých kořalek a přestup byl na 
světě (smích).

     I.B třídu jsi si ale
     v Chotovinách nakonec 
     ještě zahrál, ne?
Ano, krajskou soutěž jsem hrál, 
když jsem v áčku začínal a pak, 
když jsem končil. Pamatuju si, že 
jsme postupovali po výhře 8:0 nad
Jistebnicí. Něco jsem jako starší 
ještě stihl odehrát, ale jak přichá-
zely posily, postupně jsem hrál 
méně. Ale zážitky to byly skvělé. 

Třeba do Blatné se jelo dvěma 
autobusy. Vystoupili jsme a Pepa 
Kubec říká u vstupu: my jsme hrá-
či, vstupné vybírejte od fanoušků, 
ti jedou za námi dalším autobu-
sem (smích).

     Pak jsi ale ještě stihl
     béčko a staré pány…
To ano, přesunul jsem se do béčka
a pak někdy v roce 1991 začínala 
soutěž hráčů nad 33 let, časem se 
hranice posunula na 35 let. Taky
to bylo moc fajn. Končil jsem v 
roce 2014, když soutěž skončila. 
Takže jsem se aktivně věnoval 
fotbalu do 57 let. Naštěstí se mi
v kariéře zranění docela vyhýbala. 
Měl jsem jen jednou natažené va-
zy v koleni. Jo a jednou jsem měl 
zlomený malíček na ruce, když 
mě do něj trefil míčem spoluhráč 
Petr Křemen…

     Taky jsi se věnoval
     trénování. To bylo kdy?
V roce 1988, myslím… nebyl ta-
dy dorost, přišlo mi to jako velká 
škoda, a tak jsem se pustil do tré-
nování. Obešel jsem kluky a dal 
tým dohromady. Myslím, že se 
díky tomu fotbal udržel a později 
jsme z toho těžili. Pak jsem ještě 
nějaký čas trénoval se Standou 
Novotným žákovský tým. 

     Fanoušci i hráči ale vědí,
     že jsi hlavně jednatelem. 
     Jak dlouho vlastně?
Myslím, že to dělám 40 let, tedy
s dvouletou pauzou, kdy mě na-
hradil Libor Pekárek. Za těch let 
jsem toho zažil hodně, hlášenky 
poštou, telefonické reporty, orga-
nizování akcí… jen s tím počítačem
ještě stále nejsme úplní kamarádi 

a musí mi pomáhat syn (smích). 
Výborů bylo hodně, vzpomínám 
na Ivana Křížku, paní Jindovou, 
pány Sekala, Nezkusila… a pak 
přišla spousta dalších. 

     K fotbalu jsi přivedl
     i syna Petra. Dělal ti radost? 
Jasně, patřil do první přípravky v 
Chotovinách, kterou jsi kdysi za-
ložil ty Dušane. Prošel žáky a do-
rostem a vyzkoušel si krajské sou-
těže. V mužích toho už tolik ne-
odehrál a brzy skončil. Za mě ško-
da. Kdyby na sobě pracoval, mohl 
válet dál. Rychlostně byl asi lepší 
než já, ale technicky jsem na tom 
byl lépe.

     Máš nějaké oblíbené kluby?
     Měl jsi nějaké vzory?   
Nějaký extra klubista nejsem. Jako
Jihočech fandím Dynamu a sym-
patičtější je mi víc Slavia než 
Sparta. Ve světě se mi líbí třeba 
Manchester United. Měl jsem rád 
Paola Rossiho, u nás třeba Vízka 
nebo Panenku. Asi i proto byla 
mým oblíbeným číslem osmička, 
nosil jsem ji na dresu za žáky a
v dorostu. V mužích jsem si ale 
musel vzít devítku, osmičku měl 
Honza Jinda, ten byl starší a měl 
jsem smůlu.

     Co by jsi popřál
     chotovinskému fotbalu?
Hlavně všem hodně zdraví a život 
bez covidu. Přeju si, aby se všem 
dařilo a odehráli jarní část v po-
hodě. Jsem rád, že tradice pokra-
čuje a máme v Chotovinách stále 
dost dětí a trenérů zapálených do 
fotbalu. Všichni se snaží a dělají 
to skvěle, jen ať to tak pokračuje.
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